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Milí spoluobčania,

Krásne obdobie vianočných sviatkov, 
čas pokoja, vzájomnej blízkosti a lásky je 
za nami a ja verím, že nás všetkých tieto 
vzácne chvíle naplnili energiou a silou, 
z ktorej budeme dlho čerpať.

 Spoločne sme sa ocitli na prahu nové-
ho roku 2025 a vstupujeme doň s novými 
predsavzatiami, plánmi a cieľmi, ktoré by 
sme chceli zrealizovať a naplniť. Určite nás 
nečaká ľahký rok, ale na to sme si v ostat-
ných rokoch už zvykli. Ani tie, ktoré sú 
za nami, vôbec ľahké neboli. Veď si len 
spomeňte, čo všetko nás už postihlo - ťaž-
ké obdobie COVIDU 19, stále pretrváva-

júca vojna na Ukrajine a s tým súvisiaca 
ekonomická, finančná, energetická, ale aj 
politická kríza. Trápime sa vo svojich do-
mácnostiach, v podnikateľskej i verejnej 
sfére, v priemysle i v poľnohospodárstve. 
Ale dôležité je, že stále nachádzame silu 
prekonávať prekážky, boriť sa s nepohodou 
a problémami a snažiť sa robiť život lepším 
sebe, ale i ľuďom okolo nás. Hreje nás dob-
rý pocit, že aj napriek ťažkým podmienkam 
sa mnoho vecí podarí a krôčik po krôčiku 
sa posúvame ďalej.

Tak sme sa posú-
vali aj pri rozvíjaní 
a zveľaďovaní našej 
obce. Spoločnými si-
lami sa nám podarilo 
zrealizovať niekoľko 
projektov, o ktorých 
sa bližšie dočítate 
v článku týchto no-
vín „Rozvoj a revi-
talizácia obce v roku 
2024“. Ja si dovolím 
len podotknúť, že ich 
vôbec nebolo málo 
a že sme z vlastných 
zdrojov obce na ich 
realizáciu vynaložili 

cca 415 tisíc Eur. Čerpali sme aj nenávrat-
ný finančný príspevok vo výške 223 tisíc 
Eur na stavbu a vybavenie Komunitného 
centra. Za pomoc pri príprave a realizá-
cii týchto projektov sa chcem poďakovať 
poslancom obecného zastupiteľstva, čle-
nom komisií a pracovníkom obecného úra-
du. Pretože nič sa neurobí samo. Za všet-
kým stoja ľudia, ich úsilie, čas a ochota. 
Za to im patrí úprimné ďakujem. Aj vďaka 
nim môžu obyvatelia Očovskej cesty chodiť 
po novom chodníku. V strede obce vyrástol 
nový „Park hasičov“, ktorým sme pri príle-
žitosti 100. výročia založenia DHZ vzdali 
poctu všetkým slatinským hasičom. Naša 
tržnica získala úplne nový šat a obyvatelia 
časti Boroviny môžu bezpečnejšie chodiť 
po zrekonštruovanej, osvetlenej ceste.

Ale ani v roku 2025 by sme nechceli 
v tomto spoločnom úsilí poľaviť. Boli by 
sme radi, keby sa nám podarilo zrealizo-
vať projekt rekonštrukcie školskej kuchyne 
a vybudovať výťah v budove ZŠ s MŠ T.

Vansovej s využitím nenávratného finanč-
ného príspevku, o ktorý sme požiadali so 
súhlasom Rady partnerstva BBSK. A chce-
li by sme tiež pristúpiť k rekonštrukcii 
úseku cesty pri bytových domoch na ulici 
Sládkovičova vrátane chodníkov a vjaz-
dov k bytovým domom. Pre deti by sme 
radi rozšírili o ďalšie hracie prvky detské 
ihrisko na ul. Školská, vrátane úpravy toh-
to areálu. Určite sa budeme usilovať aspoň 
tak, ako v roku 2024. Verím, že sa nám to 
podarí.

Želám nám všetkým, milí spoluobčania, 
aby rok 2025 bol pre nás rokom splnených 
prianí a želaní, rokom, ktorý všetci preži-
jeme vo vzájomnej úcte, porozumení, spo-
lupatričnosti a tolerancii. Aby sme na jeho 
konci mohli pri dobrom zdraví konštatovať, 
že sme ho prežili tak, ako sme chceli a ako 
sme si to na začiatku roku želali.

Mária Klimentová, starostka obce
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Vianočná nádielka
Zimné obdobie, najmä december, má svoje čaro, ktoré vynik-

ne v sviatočných radovánkach. Tešia sa im najmä deti, počítajú 
dni, kedy príde Mikuláš a vytúžené chvíle pod vianočným strom-
čekom. Zdobia sa mestá, obce, aby vzbudili u ľudí príjemnú atmo-
sféru blížiacich sa sviatkov.

Aj po našej obci sa rozžiarili farebné svetielka, oznamujúce prí-
chod Mikuláša, s ktorým súvisí aj slávnostné rozsvietenie obec-
ného vianočného stromčeka spolu s prvou sviecou na adventnom 
venci.

Vianočná nádielka s bohatým programom a chutným jedlom po-
tešila našich malých aj veľkých Slatinčanov v sobotu 7. decembra 
2024. Už od skorého rána chystali ženičky chutnú kapustnicu, kto-
rá rozvoniavala široko-ďaleko. Mládenci pripravovali sedenie pre 
hostí a ďalšia skupina tvorivých ženičiek zdobila, čo sa len dalo, 
aby sa všetci návštevníci ocitli v príjemnej predvianočnej atmo-
sfére aj s troškou snehu, čo v noci napadol.

Program Vianočnej nádielky otvorila krátkym príhovorom pani 
starostka Mária Klimentová a v úvode vystúpila folklórna skupina 
Slatina s vianočnými koledami a vinšami. No a mohlo sa začať ho-
dovať a zabávať. V predajných stánkoch, v ktorých sa prezentovali 
koláčikmi a výrobkami naši Slatinčania a aj deti z našej ZŠ s MŠ 
T. Vansovej si každý mohol nájsť nejakú drobnosť na výzdobu ale-
bo aj malý darček. Nechýbalo občerstvenie pri hriatej medovine, 
punči, či varenom vínku. Aj zahryznúť bolo do čoho. Vynikajúce 
opekance, po ktorých sa len tak zaprášilo, či už spomínaná kapust-
nica, nasýtili každé bruško. Ani tento rok nechýbali tvorivé dielne, 
v ktorých si mohli záujemcovia vyskúšať zdobenie medovníkov, 
výrobu makových a vanilkových oblátok, či zhotoviť malú via-
nočnú ozdobu. Tí najmenší sa mohli potešiť s koníkom a previezť 
sa na vianočne vyzdobenom voze. No detské očká rozžiaril aj náš 

tohtoročný maskot sobíka, za ktorým sa hneď po príchode rozbehli 
do fotokútika.

Vianočnými básničkami, piesňami, koledami za sprievodu huslí 
a harmoniky sa odprezentovali v ďalšom kultúrnom vstupe žia-
ci spolu s pedagógmi našej základnej školy. Súčasne sa už začali 
schádzať aj tí najmenší, ktorí sa nevedeli dočkať príchodu Mikulá-
ša. Otvorením sály sa deťom rozžiarili očká, keď ju uvideli krásne 
vyzdobenú. Program odštartovali deti zo základnej školy tanček-
mi a vtipnými škriatkami, ktorí boli už tiež netrpezliví. Za zvuku 
zvonenia rolničiek prišiel očakávaný Mikuláš spolu s anjelom, ale 

aj čertom. Ten trošku nahnal niektorým strach, ale pre darček si 
prišiel napokon každý. Potom sa všetci spoločne vybrali rozsvietiť 
veľký obecný vianočný stromček a zapáliť prvú adventnú sviecu. 
Program pokračoval pre malých diskotékou a dospelí si mohli ešte 
užívať pri vianočnom občerstvení.

Veselá a bohatá bola obecná Vianočná nádielka. Veríme, že taká 
bola aj vo Vašich rodinách počas vianočných sviatkov. Chceme 
sa poďakovať všetkým, ktorí sa aj tento rok pričinili o toto pek-
né popoludnie v obci – členom kultúrnej komisie, zamestnancom 
obecného úradu, ZŠ s MŠ T. Vansovej, hasičom, MO Matice slo-
venskej, ZO SZPB, FSk Slatina, Stolnotenisovému klubu, predaj-
com v stánkoch, tvorivých dielňach a dobrovoľníkom pri tvorení 
adventného venca. 

Veríme, že sa stretneme opäť aj v tomto roku v dobrej nálade 
a hojnom počte a to nielen na „Vianočnej nádielke“, ale aj iných 
podujatiach organizovaných v našej obci. 

 
Marcela Melicherčíková, 

poslankyňa a členka kultúrnej komisie 

Blahoželáme
Srdečne blahoželáme všetkým spoluobčanom, ktorí oslávili svoje 

životné jubileá a meniny.

Želáme vám veľa lásky, zdravie, šťastie každý deň,
nech vás nikdy neprekvapí ten najmenší smútku tieň!

Narodili sa
Lukáš Záchenský
Matias Šichman

Richard Klein
Michaela Miškufová

Matúš Lakota

Deti milé, váš smiech značí, že sa vám na svete páči.
Pevné zdravie, lásky veľa, to vám celá obec želá!

Rozlúčili sme sa
Ján Fiľo

Ondrej Stano
Anna Ostrolucká

Jozef Berky

Marta Čipčalová
Martin Kulich
Ján Ostrolucký
Tomáš Merčiak

Raz bolesť dotlie v nás. Hľa, už len pieseň je
a úsmev hojivý po krutej povíchrici.

Len dúha spomienok prázdnotu preklenie! 



Mikulášsky deň dôchodcov
Aj my, členovia Jednoty dôchodcov Slovenska vo Zvolenskej 

Slatine sme sa rozhodli spríjemniť si adventný čas a pripravili sme 
si dňa 6.decembra 2024 Mikulášsky deň. Stretli sme sa v dopo-
ludňajších hodinách na miestnom ihrisku a využili sme priestory 
klubovne s priľahlou terasou, ktoré nám zapožičala obec so súhla-
som futbalového klubu. Guláš, ktorý sme si uvarili bol výborný. 
Zohriali sme sa pri dobrom punči a posedenie sme si spestrili spe-
vom a mikulášskou nádielkou. Prežili sme spoločne naozaj krás-
ny deň a odniesli sme si len tie najkrajšie spomienky. Chceme sa 
touto cestou poďakovať za zapožičanie priestorov, pretože sme sa 
tu veľmi dobre cítili. 

Anna Tršťanská 
predsedníčka JDS vo Zvolenskej Slatine

Zeleninkové šialenstvo
Tento školský rok sa aj naša materská škola zapojila do projektu 

,,Zeleninkové šialenstvo“. Sú v ňom zapojené dve triedy najstarších 
detí. K realizácii projektu sú vyškolené dve pani učiteľky. Projekt 
je zameraný na prevenciu detskej obezity, na vytváranie správnych 
stravovacích návykov a na vytváranie pozitívneho vzťahu ku zeleni-
ne. Prostredníctvom tohto projektu sa deti zoznamujú každý týždeň 
s iným druhom zeleniny. Počas školského roka spoznajú 30 až 35 
druhov zeleniny. To ale nie je všetko. Každé dieťatko má svoju zá-
sterku, doštičku na krájanie, škrabku na čistenie zeleniny a každé 
dieťa dokáže zeleninku nielen umyť, ošúpať, ale aj pokrájať. Počas 
týchto činností zeleninku ochutnávajú, spoznávajú nové chute a je-
den od druhého odpozorujú, čo robia kamaráti. Deti si vzájomne 
pomáhajú a vytvárajú si pozitívny vzťah k jedlu. S pomocou pani 
učiteľky pomenúvajú, v ktorom jedle už ochutnali daný druh zeleni-
ny. Vyrábajú si nátierky a jednoduché zeleninové jedlá. 

Samé sme boli prekva-
pené, ako deťom zeleninka 
chutí. V minulosti ju veľa 
detí odmietalo – teraz sa 
jej dožadujú. Veľmi rýchlo 
mizne v bruškách škôlkárov. 
Deti si počas dňa upevňujú 
svoje zručnosti a vedomosti. Tento projekt je podporovaný rodičmi 
detí. Tým získavame aj premostenie s rodinou dieťaťa.

Všetci veríme, že sa nám podarí priniesť deťom zdravé stravovacie 
návyky, znížiť obezitu v spoločnosti a viesť deti k zdravému život-
nému štýlu.

Eva Hronská

Hasičský vianočný punč
„Srdečne Vás pozývame na akciu s názvom Hasičský vianočný punč“

Tieto slová odzneli v obecnom rozhlase v predvianočnom týžd-
ni. V mene DHZ sme pozývali na nultý ročník akcie so spomína-
ným názvom.

V súčasnej dobe je predvianočný čas spojený s akýmsi stresom, 
zhonom, prípadne nervozitou. Každý z nás si želá plný stôl via-
nočných dobrôt, čistú domácnosť či krásne ligotajúci sa stromček. 
S týmito milými povinnosťami, samozrejme, prichádza neistota, či 
všetko stihneme. Práve preto nám napadla myšlienka zorganizovať 
niečo, kde sa každý z nás môže na malú chvíľu zastaviť a nemyslieť 

na zhon. A tak vznikla akcia Hasičský vianočný punč. Ponúkli sme 
možnosť nachvíľu sa zastaviť, oddýchnuť si a precítiť prichádzajúce 
čaro Vianoc. Pretože Vianoce sú práve o tom stráviť príjemný čas 
s rodinou, poprípade stretnúť známych, porozprávať sa s priateľmi 
alebo na niečom dobrom si pochutiť, napríklad na dobrej zabíjač-
kovej kapustnici, či sa zohriať teplým punčom alebo čajom. 

To všetko ste mohli zažiť dňa 21. 12. 2024 večer pred hasičskou 
zbrojnicou v našej obci.

Martin Ostrolucký, Daniela Ostrihoňová 



Rozvoj a revitalizácie obce v roku 2024
V roku 2024 sa nám podarilo posunúť vpred mnoho rozvojových projektov v našej obci vďaka aktívnej spolupráce starostky 
obce, poslancov obecného zastupiteľstva, zamestnancov obecného úradu a členov komisie výstavby, životného prostredia, ces-
tovného ruchu a rozvoja pri obecnom zastupiteľstve. Poslanci sa v roku 2024 stretli spolu na 9-tich pracovných poradách, 5-tich 
obecných zastupiteľstvách a komisia na 3 zasadnutiach. Počas týchto pracovných stretnutí sa venovali prípravám podkladov, 
návrhov, posudzovaniu a pripomienkovaniu rozvojových projektov v našej obci. Časť rozvojových projektov je dokončených, 
niektoré momentálne v realizačnej fáze a ďalšie zatiaľ sú v projekčnej fáze.

ROZVOJ OBCE:
• Pamätný park dobrovoľných hasičov - Na jeseň 2024 bola do-

končená výstavba parku dobrovoľných hasičov vedľa obecného 
úradu, ktorý bol vybudovaný pri príležitosti 100. výročia založe-
nia dobrovoľného hasičského zboru v našej obci.

• Rekonštrukcia tržnice – Na začiatku leta 2024 bola zrealizova-
ná komplexná rekonštrukcia objektu tržnice a spevnených plôch 
v jej okolí. 

• Rekonštrukcia strechy obecnej budovy – Na jeseň 2024 bola 
zrealizovaná komplexná rekonštrukcia strechy na obecnej bu-
dove na ulici SNP, ktorá bola v havarijnom stave. Budova slúži 
na činnosť skautov, uskladnenie obecného materiálu a ako pne-
uservis.

• Komunitné centrum na ulici Družstevná – V lete 2024 bola 
dokončená výstavba komunitného centra a následne bola budo-

va skolaudovaná. V januári 2025 bola spustená prevádzka a tak-
tiež v roku 2025 bude vypracovaný projekt revitalizácie dvora 
a dokončenie oplotenia záhrady komunitného centra.

• Zmeny a doplnky územného plánu obce – V priebehu roka 
2024 pokračoval proces prípravy zmien a doplnkov územného 
plánu, ktorý bude ukončený v roku 2025 a následne bude doku-
ment schválený obecným zastupiteľstvom. 

• Jednoduché pozemkové úpravy v Úhradách – Na jeseň 2024 
bol pripravený a podaný projekt na realizáciu vysporiadania 
pozemkov pod cestou a domami vo vlastníctve obce v miest-
nej časti Úhrady. Projekt bude realizovaný v prípade získania 
finančných prostriedkov z externých zdrojov z Plánu obnovy 
Slovenskej republiky. 

• Ošetrenie zelene – Na jar 2024 bola vytipovaná v časti obce 
verejná zeleň, ktorá si vyžadovala orezanie rizikových konárov 
alebo v prípade veľmi zlého zdravotného stavu výrub celého 
stromu. Tieto orezy a výruby boli zrealizované v čase vegetač-
ného pokoja na jeseň 2024. 

DETI, MLÁDEŽ, ŠPORT A KULTÚRA:
• Rekonštrukcia budovy na futbalovom ihrisku – V priebehu 

roka 2024 bola vypracova-
ná projektová dokumentácia 
komplexnej rekonštrukcie 
budovy na futbalovom ihris-
ku. Projektová dokumentácia 
bude na základe pripomienok 
organizácii v nej sídliacich 
v roku 2025 dokončená a ná-
sledne začne proces vybavo-
vania stavebného povolenia 
a získavania finančných pro-
striedkov z externých zdrojov 
na realizáciu projektu. 

• Detské ihrisko na ulici Školská – V priebehu roka 2024 bola 
vypracovaná projektová dokumentácia so zámerom vybudova-
nia veľkého detského ihriska na ulici Školská a tiež bola podaná 
žiadosť o financovanie projektu z externých zdrojov. Momentál-
ne prebieha vybavovanie stavebného povolenia a v roku 2025 
bude projekt zrealizovaný.

• Petangové ihrisko v záhrade kultúrneho domu – V lete 2024 
boli zrealizované terénne úpravy okolia petangového ihriska 
v záhrade kultúrneho domu a na jeseň 2024 bolo zakúpené vy-
bavenia na funkčné doplnenie okolia ihriska – lavičky, stolíky, 
stojan na bicykle a pod., ktoré budú osadené na jar v roku 2025. 

• Rekonštrukcia kultúrneho domu – V priebehu roka 2024 bola 
zrealizovaná rekonštrukcia zatekajúcej strechy na kultúrnom 
dome, komplet vymenená osvetľovacia technika javiska kul-
túrneho domu a vymenené vstupné dvere do sály a na pódium. 
V roku 2025 sa bude pokračovať ďalšími menšími investíciami 
do zlepšovania stavu kultúrneho domu, nakoľko obec aktuálne 
nemá finančné prostriedky na výstavbu nového. Na tento účel 
nie sú aktuálne vytvorené schémy finančnej podpory z exter-
ných zdrojov. 



ZÁKLADNÁ ŠKOLA:
• Rekonštrukcia školskej kuchyne a vybudovanie výťahu 

v škole s cieľom debarierizácie pre imobilných žiakov 
– V priebehu roka 2024 boli vydané stavebné povolenia 
na obidva projekty a boli pridelené obci finančné prostriedky 
z externých zdrojov z Plánu obnovy Slovenskej republiky. 
Projekt bude zrealizovaný v roku 2025. 

• Rekonštrukcia oplotenia školského pozemku – Na začiatku 
leta 2024 bola zrealizovaná výmena oplotenia medzi škol-
ským pozemkom a bryndziarňou, ktoré bolo v havarijnom 
stave. 

• Komplexná revitalizácia areálu školy, priestoru pred ško-
lou a vyriešenie nedostatočnej kapacity telocvične – V lete 
2024 bolo zrealizované stretnutie poslancov s architektmi 
s cieľom vypracovania projektovej dokumentácie. Nedošlo 
k dohode medzi poslancami a architektonickým ateliérom, 
a preto proces výberu architektonického ateliéru bude pokra-
čovať v roku 2025. 

DOPRAVA V OBCI:
• Rekonštrukcia cesty do Borovín – Na jeseň 2024 bola zreali-

zovaná komplexná rekonštrukcia asfaltovej cesty do miestnej 
časti Boroviny, ktorá slúži okrem dopravnej obslužnosti tejto 
miestnej časti aj na prechádzky a športové aktivity ľudí z iných 
častí obce. 

• Organizácia dopravy na „Rajčuli“ – Na jeseň 2024 bola 
vypracovaná projektová dokumentácia organizácie dopravy 
na „Rajčuli“ pod rim. – kat. kostolom s cieľom zabezpečenia 
bezpečnosti a plynulosti premávky a prevádzky autobusovej 
zastávky. Projekt bude zrealizovaný v roku 2025. 

• Zmeny dopravného značenia v obci – V priebehu roka 2024 
boli na základe požiadavky obce schválené úpravy dopravného 
značenia v obci, ktoré budú zrealizované v roku 2025. Obme-
dzí sa čas platnosti zníženej rýchlosti 30 km/hod. pred základ-
nou školou počas školského vyučovania, značka „STOP“ pri 
napájaní ulice Očovská cesta na SNP bude vymenená za „Daj 
prednosť v jazde“ a dôjde k úprave dvojitej stredovej čiary 
na ulici SNP.

• Parkovacie miesta pod rim. – kat. kostolom – V lete 2024 
boli vybudované spevnené parkovacie miesta s priepustným 
povrchom pod rim. – kat. kostolom.

• Rekonštrukcia cesty, parkovacích miest a chodníkov v okolí 
bytových domov na ulici Sládkovičova – Na jeseň 2024 bola 
pripravená projektová dokumentácia komplexnej rekonštruk-
cie tohto priestoru. Projekt bude realizovaný v roku 2025.

ZVYŠOVANIE BEZPEČNOSTI PRE CHODCOV 
A CYKLODOPRAVA:
• Chodník na Očovskej ceste – Na jar v roku 2024 bola dokon-

čená stavba chodníka na Očovskej ceste a projekt bol skolau-
dovaný. 

• Zníženie rýchlosti na 30 km/hod. na uliciach Pod Hájom, 
Borovinská cesta, Poľovnícka ulica a Úhrady – V lete 2024 
bola rozšírená znížená rýchlosť na 30 km/hod. na celú časť 
obce za riekou Slatina, v ktorej nie sú vybudované chodníky 
pre peších. Zníženie rýchlosti bolo vyznačené vertikálnym aj 
horizontálnym dopravným značením. 

• Výmena osvetlenia v obci – V priebehu roka 2024 pokračovala 
výmena časti lámp verejného osvetlenia v obci za LED lampy, 
ktoré sú úspornejšie a s lepšou svietivosťou. 

• Vybudovanie verejného osvetlenia na ceste do miestnej čas-
ti Boroviny – Na jar 2024 bolo vybudované solárne verejné 
osvetlenie do miestnej časti Boroviny.

• Cyklochodník Zvolenská Slatina – Nový dvor – Na jar 2024 
bola dokončená projektová dokumentácia cyklochodníka, 
ktorý spojí miestnu časť Nový dvor s obcou, vytvorí priestor 
na športové aktivity (bicyklovanie, korčuľovanie a pod.), vy-
tvorí napájaciu trasu na plánovanú cykloturistickú trasu Vígľaš 
– Kyslinky pod Poľanou a v neposlednom rade sa v dlhšom 
časovom horizonte stane súčasťou kostrovej siete cyklotrás 
BBSK vetvy Zvolen – Detva. Momentálne prebieha proces ko-
munikácie s vlastníkmi pozemkov, ktorý bude pokračovať aj 
v roku 2025. 

• Kostrová sieť cyklotrás v Banskobystrickom samosprávnom 
kraji (vetva Zvolen – Detva) – Na jar 2024 bola pripomienko-
vaná projektová dokumentácia pripravovanej cyklotrasy Zvo-
len – Detva, ktorú pripravuje Banskobystrický samosprávny 
kraj tak, aby prechádzala čo najplynulejšie a najbezpečnejšie 
našou obcou. 

Martin Cerovský



Interview s Jankou Tesák Potomovou
Od konca septembra spríjemňovala divákom Jednotky nedeľ-
né večery pekárska šou Pečie celé Slovensko. V jej už štvrtej 
sérii sa predstavila aj amatérska pekárka Janka Tesák Poto-
mová z našej obce. Jej nadanie v oblasti pečenia bolo (a aj je) 
nesporné, a tak sme jej usmievavú tvár a pekárske diela mohli 
sledovať na obrazovkách až do finále. Janka, keďže nepochá-
dza z našej obce, bola pre časť občanov trochu záhadou, a preto 
sme ju oslovili s ponukou urobiť interview pre naše obecné no-
viny. Na našu radosť súhlasila, a tak ju všetci môžeme bližšie 
spoznať. 
Janka, na úvod sa nám, prosím, predstavte. Kto ste, odkiaľ 
pochádzate, čomu sa venujete?
Som Ing. Jana Tesák Potomová, som mama malej Hanky, 
manželka Petra, dcéra rodičov z Brusnice, obce na Sloven-
sku kúsok od Stropkova, odkiaľ aj pochádzam. Pracujem ako 
administratívny pracovník, kontrolór a zároveň pôsobím ako 
externá redaktorka v celoštátnom časopise, ktorý sa zaoberá 
zdravým životným štýlom. Popri tom všetkom rada pečiem. 
Ako sa človek z východného Slovenska dostane do Zvolen-
skej Slatiny?
Ja som si za svoj život prešla viacerými mestami, študovala 
som v Nitre, kde som stretla manžela z Banskej Štiavnice. 
Po štúdiu sme sa presťahovali do Bratislavy, kde sme žili nie-
koľko rokov. Avšak keď sme začali uvažovať o rodine, roz-
hodli sme sa presunúť bližšie k rodičom. V práci nás presunuli 
do Zvolena a vďaka verejnej súťaži, ktorú vyhlásila obec a kto-
rú sme vyhrali, sme sa presťahovali do Zvolenskej Slatiny. 
Ako sa Vám pozdáva život v obci? Aký najväčší rozdiel 
oproti rodnému prostrediu pociťujete?
Život v obci je pestrý, možno o trochu viac ako v mojej rodnej 
obci Brusnici. Keďže mám rada históriu, knihy a divadlo, som 
veľmi rada, že postupne môžem spoznávať množstvo význam-
ných osobností pochádzajúcich zo Zvolenskej Slatiny. Spolu 
s rodinou navštevujeme akcie organizované obcou, teším sa 
z miestneho folklóru, zvykov, nádherných výšiviek a nesmiem 
zabudnúť na divadlo.
Našli ste si u nás aj nejakú spriaznenú dušu?
Vo Zvolenskej Slatine žije viacero našich skvelých kolegov, 
ktorí nám nie raz pomohli, poradili, za čo im veľmi ďakujeme. 
Potom tu máme milých susedov, ktorí nás srdečne prijali me-
dzi seba, a našla som si aj kúsok od nás cukrársky spriaznenú 
dušu Terezku Slivkovú. 
Máte okrem pečenia aj iné záľuby?
Veľmi rada čítam odbornú literatúru, životopisy, recepty a ro-
mány, tie sú moja oddychovka. Ešte stále si pomaly opravuje-
me dom, preto rada zariaďujem jednotlivé miestnosti v mojom 
obľúbenom retro štýle a mnohokrát prerábam starý nábytok, 
napríklad aj taký po babke. Samozrejme, nesmiem zabudnúť 
na svoju rodinu, s ňou najradšej trávim čas v divadle, vonku 
a pri spoznávaní nových miest. 
A teraz prejdime k pečeniu. Kedy prišiel ten okamih, keď 
ste si povedali: „A idem piecť!“
Keď som bola malá, moja babka, ktorá žila spolu snami, mi 
vždy vravela, že správna manželka ,,gazdyňa“ musí vedieť 
dobre variť a piecť, aby sa vedela postarať o rodinu. Preto keď 
som sa vydala, poprosila som si na Vianoce kuchynský robot 
a tu začala séria mojich pokusov. 
Ktoré sú vaše obľúbené recepty a čo pečiete, naopak, ne-
rada?
Rada pečiem z klasickej múky, to je taký základ. Pečiem aj 
z bezlepkovej, ale napríklad kysnuté sa mi nie vždy podarí. 
Takže nerada pečiem kysnuté bezlepkové a makrónky. Naopak 
veľmi rada pripravujem koláčiky do candy barov na rôzne prí-

ležitosti a oslavy, potom jednoposchodové torty. 
Na ktorý svoj pekársky výrobok ste najviac hrdá?
Hrdá som na všetky výrobky, pretože do každého sa snažím 
vložiť kúsok seba. Avšak ak mám vybrať nejaký špeciálny, 
bola by to finálová torta v Pečie celé Slovensko.
Domáca príprava na jednotlivé kolá bola zrejme veľmi ná-
ročná. Kto vám doma najviac pomáhal a od koho ste čerpa-
li rady, aby ste to všetko zvládli?
Príprava bola veľmi náročná po každej stránke, či už fyzic-
ky, psychicky, alebo aj finančne, ale stálo to zato. Bola to pre 
mňa neskutočná jazda. Môj najväčší podporovateľ je pre mňa 
manžel. On bol pre mňa neskutočnou podporou, pomocou 
s riadom, nákupmi, domácnosťou, s dcérou a v mnohom inom. 
Rady v súťaži nám dávala garantka programu Natacha Pacal 
a Miroslav Macuľa, víťaz 1. série PCS. Oni nám vždy radi po-
radili, pomohli a podržali nás hlavne, keď sa nedarilo. 

Keďže máte v rodine aj potravinové intolerancie, prezen-
tovali ste sa v programe aj bezlepkovými receptami. Aký 
je rozdiel medzi pečením z bežnej múky a bezlepkovým pe-
čením?
Mne bola celiakia diagnostikovaná pred necelými troma rokmi 
a odvtedy začal boj s bezlepkovou múkou. Hovorím o boji, 
lebo kto si myslí, že svoj recept, kde používal klasickú pšenič-
nú múku, nahradí bezlepkovou a to je všetko, veľmi sa mýli. 
Bezlepková múka, ktorá je škrobová, sa úplne inak správa ako 



KOMUNÁLNY ODPAD Z DOMÁCNOSTÍ
Chceli by sme Vás informovať o úrovni vytriedenia komunálnych 
odpadov v našej obci. Obec za rok 2024 dosiahla úroveň vytrie-
denia komunálnych odpadov 60,66 %. Za ostatné roky percento 
vytriedenia stúpa, čo je veľmi dobre, pretože zároveň klesá množ-
stvo zmesových komunálnych odpadov z jednotlivých domácností 
(čierne nádoby). Chceme však občanov upozorniť, že okrem po-
platku za uloženie a likvidáciu komunálneho odpadu na skládke 
obec platí spoločnosti Marius Pedersen, a.s. aj osobitný poplatok 
za vývoz a manipuláciu s každou zbernou nádobou. Preto upozor-
ňujeme, že je dôle-
žité, aby zberné ná-
doby boli vykladané 
na vývoz len ak sú 
naplnené. Často sa 
však stáva, že ob-
čania vykladajú aj 
poloprázdne nádo-
by, pričom za každú 
manipuláciu sú obci 
účtované poplatky 
v zmysle cenní-
ka platnej zmlu-
vy, a tak dochádza 
k navyšovaniu po-
platkov na občana. 
K skvalitneniu trie-
deného zberu v obci 
došlo aj z dôvodu, 
že spoločnosťou 
Marius Pedersen, a.s. boli do všetkých trvale obývaných domác-
ností dodané zberné nádoby na triedený zber - na papier (modrá) 
a na sklo (zelená). Zber plastov je v obci aj naďalej zabezpečovaný 
vrecovým zberom (žlté). 
 

Obec má systematicky a v súlade so zákonom zabezpečený aj zber 
biologicky rozložiteľného odpadu, ako aj kuchynského odpadu. 
Náklady na vývoz tohto odpadu, sú však dosť vysoké. Prosíme pre-
to občanov, aby odpad zo svojich záhrad v prípade, že na to majú 
vytvorené podmienky, kompostovali na svojich pozemkoch a ne-
využívali len zber, ktorý zabezpečuje obec. Z prehľadu odpadov 
v roku 2024 vyplýva, že občania vyprodukovali takmer 158 ton 
biologicky rozložiteľného kuchynského a reštauračného odpadu 
a takmer 456 ton biologicky rozložiteľného odpadu, čo je obrovské 

množstvo a poplat-
ky za zber a likvidá-
ciu sú vysoké.
Vážime si všetkých 
občanov a domác-
nosti, ktoré odpad 
separujú a tým zni-
žujú množstvo zme-
sového komunálne-
ho odpadu. Náklady 
na odpadové hos-
podárstvo však ne-
ustále narastajú, 
preto prosíme všet-
kých obyvateľov 
obce, aby k separá-
cii pristupovali zod-
povedne, pretože 
tak prispejú nielen 
k ochrane životného 

prostredia a klímy, ale zároveň môžu ovplyvniť aj výšku poplatku 
za vývoz a likvidáciu odpadu, keďže tento závisí najmä od množ-
stva likvidovaného odpadu v tonách. 

Viera Gibalová, prednostka OcÚ

pšeničná, lepková. Jednoducho povedané, nelepí sa a inak 
hustne. Preto vždy je dobré nájsť si recept presne na daný druh 
múky alebo skúšať. 
Mohli by ste dať domácim pekárkam a pekárom nejakú 
radu ohľadom použitia bezlepkových surovín?
Bezlepkovú múku alebo kakao vždy preosievajte.
Existuje viacero druhov múky, preto používajte presne, na čo 
je určená. Ak je na kysnuté, pripravujte z nej buchty, knedle, 
koláče, chlieb a iné. Na jemné pečivo, zákusky, korpusy na tor-
tu, maslové pečivo. Univerzálnu múku je možné tiež použiť 
na bublaninu, piškótu alebo palacinky. 
Pečivo z bezlepkovej múky sa viac drobí a je krehkejšie. Pre 
väčšiu odolnosť sa odporúča do cesta pridať trošku jogurtu, ke-
fíru, masla, medu, orechov, oleja alebo vajíčko naviac, záleží 
od druhu cesta. 
Pečivo z bezlepkovej múky sa rýchlejšie kazí. Preto je ho po-
trebné rýchlo skonzumovať alebo zamraziť. 
Ako sa Vám počas šou pracovalo v pekárskom stane? Čo 
Vám spôsobovalo najväčšie starosti?
V pekárskom stane sa mi po boku mojich spolusúťažiacich 
pieklo veľmi dobre. Veľmi sme si sadli a vedela som, že v prí-
pade ťažkostí si vieme poradiť a pomôcť. Najväčšie starosti mi 
spôsoboval chlad v stane, keď sme pripravovali kysnuté peči-
vo, naopak teplo, keď sa všetko topilo, a potom čas. Ten šiel 
akosi veľmi rýchlo. 

Prezradili by ste nám aj nejakú veselú príhodu z natáča-
nia?
Juj, tak tých bolo veľmi veľa a väčšina z nich vznikla len v dô-
sledku kombinácie stres, málo času, veľa práce, prípadne dvaja 
moderátori a ich otázky. Priamo v televízii všetci videli, že 
mi ide čeština, počítanie, recitovanie Ranenej brezy, prípadne 
celkom vydarený bol aj balet. Vtipný moment nastal, keď nám 
zajace z parku začali ozobkávať korpusy, ktoré sme si nechali 
chladiť vonku.
Ste s účastníkmi programu v kontakte aj po jeho skončení?
My sme kamaráti, a preto sme v kontakte, píšeme si, voláme, 
a keď je to možné, aj sa stretávame. 
Na koniec mi nedá neopýtať sa. Vieme, že súťažiaci musia 
zachovávať mlčanlivosť. Ako ste vydržali nikomu neprezra-
diť, ako to celé dopadlo?
Bolo to hrozné. Nikomu som nič nepovedala, a keďže vo finále 
boli aj manžel, Hanka a rodičia, museli dodržať mlčanlivosť 
rovnako. Aspoň boli všetci v napätí, ako to dopadne. 

Na záver sa chcem Janke veľmi pekne poďakovať, že si našla 
čas, aby na zvedavé otázky našej redakcie odpovedala. Chcem 
jej zaželať veľa úspechov v rodinnom, pracovnom i pekárskom 
živote a krásne životné chvíle strávené v našej obci.

 Ivan Hraško
Foto: Janka Tesák Potomová
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Aktivity základnej školy
Rozvoj tvorivosti, získavanie nových vedomostí a zručností, 

úcta k tradíciám a regiónu, rovesnícke učenie, spolupráca, to všet-
ko a omnoho viac sa snažíme ponúknuť žiakom našej základnej 
školy nielen na vyučovaní, ale aj prostredníctvom exkurzií či te-
matických dní, ako sú napr. Európsky deň jazykov, Svetový deň 
mlieka na školách, deň zameraný na zdravú výživu a pohyb pod 
názvom Buď fit! a ďalšie, ktoré nás v tomto školskom roku ešte 
len čakajú.

Nezaobídeme sa ani bez rôznych informačno-digitálnych tech-
nológií, ktoré sú už neodmysliteľnou súčasťou vzdelávania. Naša 
škola sa zapojila do informatickej súťaže i-Bobor, ktorej cieľom je 
podporiť záujem o informačné a komunikačné technológie (IKT) 
u všetkých žiakov, chce iniciovať v deťoch využívanie IKT a po-
smeliť ich v intenzívnejšom a kreatívnejšom používaní moderných 
technológií pri učení sa. Symbolom súťaže sa stal usilovný, inte-
ligentný a čulý bobor. V tomto školskom roku sa do súťaže zapo-
jilo 37 žiakov a z toho sme v rámci Slovenska mali 9 úspešných 
riešiteľov. 

Žiaci druhého stupňa sa zúčastnili na podujatí pod názvom Noc 
drevárskej fakulty vo Zvolene. Žiaci tu prešli pútavými a poučný-
mi prednáškami o zložení a spracovaní dreva, no aj praktickými 
úlohami, pri ktorých si mohli vyskúšať svoje manuálne zručnos-
ti práce s drevom, výroby obalu na čokoládu, návrhu vlastných 
bankoviek, prešli rôznymi fyzikálnymi pokusmi, matematickými 
hlavolamami, kvízmi a súťažami. Potešilo nás, keď nám na fakul-

te robili prednášky aj naši Slatinčania Ing. Tatiana Bubeníková, 
PhD., Mgr. Viera Kučerová, PhD a doc. Ing. Ivan Kubovský, PhD. 

Tematický deň vedy a techniky zaujal mnohých výskumní-
kov v triedach. Prostredníctvom rovesníckeho učenia a bádania 
získavali nové informácie z biológie, chémie, ale aj geografie či 
výroby papiera. Vytvorili si aj bezpečnostný alarm signalizujúci 
otvorené dvere. Babským dňom by sme mohli nazvať učenie sa, 
ako naprogramovať malého robota ozobota v spolupráci s lektor-
kami z organizácie Aj ty v IT, ktorého sa zúčastnili dievčatá 1. 
stupňa. Staršie dievčatá získali zručnosti a vedomosti o tom, ako 
sa bezpečne správať, aby internet a počítač bol naším spoľahlivým 
a bezpečným pomocníkom.

Adventné obdobie sme v našej škole prežili v pravej vianoč-
nej atmosfére v upevňovaní zvykov a tradícií. Príprava sa začala 
ale oveľa skôr zhotovovaním vianočných výrobkov a prípravou 
programu na Vianočnú nádielku v našej obci, ktorej sme boli sú-
časťou. Stretnutím s Mikulášom a slávnostným rozsvietením via-
nočného stromčeka 6. decembra sa začal rozliehať po škole spev 
kolied a vianočnej hudby. Odštartovali sme už tradičnú zbierku 
pre seniorov do domova dôchodcov pod názvom Koľko lásky sa 
zmestí do krabice od topánok. Na Luciu 13. decembra sa čarova-
lo. Dievčatá povymetali všetky kúty od zlých duchov a chorôb. 

V niektorých triedach sa pieklo vianočné pečivo, vyzdobovali sa 
triedy, zhotovovali sa vianočné pozdravy, ba aj oblečenie mali 
celý december mnohí vianočné. Niektorí sa vybrali zažiť predvia-
nočnú náladu do mesta. Veľký úspech mali vianočné trhy v škole, 
ale aj v obci. Ďakujeme všetkým, ktorí si nejaký výrobok zakúpili 
a prispeli tak na možnosť zakúpenia nových učebných pomôcok. 
Na vianočných posedeniach v triedach si spoločne pani učiteľky 
s deťmi pripomenuli zvyky a tradície Štedrého večera a porovnali 
s už novými, modernými. 

Kalendárny rok 2024 sme ukončili v našej škole spoločne spe-
vom kolied, krátkymi vinšami a tančekmi. Pani riaditeľka Andrea 
Ťavodová zaželala všetkým veselé vianočné sviatky a pripojila 
vinš, ktorý posielame aj do Vašich rodín: 

Želajme si v novom roku dobrých ľudí vždy po boku. Zdravia, 
lásky plný dom a spokojný život v ňom. Dobrôt vždy plný stôl, 
šťastia vždy za veľký kôš a k tomu liek na každý bôľ.

ZŠ T. Vansovej Zvolenská Slatina
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